
Presidium
(22495\..…)

Kort verslag

Datum : donderdag 2 november 2017
Tijd : 20.00 uur
Plaats : burgemeesterskamer gemeentehuis Neerijnen

Aanwezig : dhr. H.H. de Vries (burgemeester), dhr. J.G. van Maanen (SGP), mw. P. van
Kuilenburg (GBN), dhr. drs. E.J. van Tellingen (VN), dhr. drs. S.L.T.A.J. 
Nouwens (VVD), dhr. A.C. Hakkert (CDA), dhr. R. van de Wardt (PvdA) en 
dhr. K.G. Steenbergen (raadsgriffier).

Afwezig : mw. H.B. Challik (PvdA).

Nr. Omschrijving agendapunt

1. Opening

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Er is 
een bericht van verhindering binnengekomen van mevrouw Challik (PvdA).

2. Vaststelling gewijzigde agenda

De gewijzigde agenda is ongewijzigd vastgesteld.

3. Verslag van de vergadering van 28 september 2017, inclusief actielijst

De heer Van Maanen merkt op dat hij sinds deze week het Nieuwsblad 
Geldermalsen weer ontvangt.
De heer Hakkert vult aan dat nu zijn hele straat in Heesselt verstoken is 
gebleven van het Nieuwsblad Geldermalsen.
Burgemeester De Vries geeft aan blij te zijn met deze reacties en de acties 
die door het Nieuwsblad Geldermalsen worden ondernomen op klachten.

Actielijst
De nieuwjaarsreceptie Neerijnen zal worden gehouden op maandagavond 8 
januari in Neerijnen. Ook zijn de raad- en commissieleden natuurlijk van 
harte welkom op de nieuwjaarsrecepties van Lingewaal (2 januari) en 
Geldermalsen (3 januari).

Op dinsdag 19 december 2017 zal er een informatieavond voor het 
wegenonderhoud aan de Zandweg te Waardenburg worden gehouden.

Het verslag is ongewijzigd vastgesteld en de Actielijst wordt geactualiseerd!
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4. Ingekomen stukken en mededelingen

Actie

Ingekomen stukken
• Regio Rivierenland: verzoek om op 20 november 2017 twee leden 

van de raad deel te laten nemen aan de werksessie over de 
ruimtelijke ontwikkelingen binnen Regio Rivierenland, vanaf 20.00 uur 
in hotel Van der Valk te Tiel. Hierin zal een terugkoppeling worden 
verzorgd van de opbrengst uit de 3 inspiratiebijeenkomsten die in de 
afgelopen maand zijn gehouden en die de bouwstenen vormen voor 
de te ontwikkelen ruimtelijke strategische visie Regio Rivierenland. 
Die ruimtelijke strategische visie zal worden besproken in een 
bijeenkomst voor alle raadsleden uit Regio Rivierenland in hotel Van 
der Valk te Zaltbommel op 22 november 2017, aanvang 20.15 uur.
➢ De fractievoorzitters zullen binnen hun fracties de mogelijkheid 

kenbaar maken voor het afvaardigen van 2 raadsleden op 20 
november 2017 naar Tiel en geven dat door aan de raadsgriffier.

Mededelingen
• Kerstmarkt 2017: de gemeenten Geldermalsen en Lingewaal geven 

hun raad- en commissieleden jaarlijks een kerstpakket/-attentie. De 
gemeente Geldermalsen doet dat jaarlijks tijdens een zogenaamde 
kerstmarkt, waarop plaatselijke leveranciers/ondernemers en 
hobbyisten met streekproducten hun kraampjes inrichten. De 
medewerkers en raadsleden stellen vervolgens zelf hun kerstpakket 
samen door “inkopen” te doen bij de kraampjes. Dit lijkt de gemeente 
Lingewaal ook een leuk idee en doet daar dit jaar ook aan mee. Om 
nu het beleid ten aanzien van het kerstpakket/-gratificatie gelijk te 
trekken, stellen we voor om ook de raad- en commissieleden uit 
Neerijnen in de gelegenheidte stellen hun eigen kerstgratificatie 
samen te stellen en op te halen. De kerstmarkt 2017 wordt gehouden 
in het Koetshuis van het gemeentehuis Neerijnen op 18 december 
2017. Tussen 19.00 en 20.00 uur kunnen alle raad- en 
commissieleden daar terecht om hun “inkopen” te doen!

• Glasvezeldossier Rivierenland: het was de bedoeling om in december 
2017 tot besluitvorming te komen over het glasvezeldossier in de 
diverse gemeenteraden binnen Rivierenland. Echter heeft de 
Europese commissie in september nog aanvullende vragen gesteld, 
die in samenwerking met het ministerie van BZK tijdig zijn 
beantwoordt. Dit leidt echter tot enige vertraging voor de aanleg van 
een regionaal glasvezelnetwerk, waardoor de besluitvorming wordt 
doorgeschoven naar het 1e of 2e kwartaal 2018.

• Mantelzorgwoning: wethouder Kool gaat een mantelzorgwoning 
bouwen binnen de daarvoor bestaande wettelijke regels. Aangezien 
het hier om een gemeentebestuurder is het goed om daarvan melding 
te maken in het Presidium.
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5. Conceptplanning raadcyclus 2017-09, versie 26 oktober 2017

Het onderwerp MIRT-verkenning dat in de Beeldvorming is behandeld op 26 
oktober 2017, zal in deze raadcyclus worden geagendeerd als bespreekstuk 
in de Oordeelsvorming. Na/tijdens bespreking in de Oordeelsvorming wordt 
bekeken of indiening van een Motie in de Besluitvorming nog noodzakelijk is 
om de advisering vanuit onze raad aan de vertegenwoordiger in de 
stuurgroep nader te concretiseren.

Concept-planning:
➢ alle raadsvoorstellen zijn bij de griffie aangeleverd
➢ de concept-agenda’s zijn, na aanpassing van de 

Oordeelsvormende vergadering, akkoord bevonden

Actie Het Presidium kan zich vinden in de concept-agenda’s en geeft de 
raadsgriffier opdracht om deze verder uit te werken! 
Daarbij wordt extra aandacht gevraagd voor een betere voorbereiding van 
de Beeldvorming op 7 december 2017 ten opzichte van de Beeldvorming op  
26 oktober 2017 (zie agendapunt 6).

6. Evaluatie raadcyclus 2017-08

Er zijn opmerkingen gemaakt over de planning van de beide vergaderingen 
op donderdagavond 26 oktober 2017. 
De Besluitvormende raad, waarin de historisch belangrijk laatste begroting 
van de gemeente Neerijnen ter besluitvorming voorlag kwam qua tijd in de 
knel door de Beeldvormende vergadering over de MIRT-verkenning die 
daarna nog is gehouden. Raadsleden hebben nauwelijks de gelegenheid 
gekregen om hun politieke statements over de begroting kenbaar te maken. 
De behandeling van het Amendement over het zwemdiploma A voor 
kinderen uit gezinnen met een minimum inkomen tot 120% van een 
bijstandsuitkering, is door het college slecht begeleid. In de Oordeelsvorming 
was het de wethouder nog niet duidelijk of er eventueel wel voldoende geld 
voor beschikbaar was en daarop is aangekondigd dat er een amendement 
zou worden gemaakt en ingediend. Wat schetst de verbazing, nadat het 
amendement al naar de fractievoorzitters was gezonden voor een tekstueel 
akkoord en verzoek om medeondertekening, kwam er vanuit het niets een 
informatienota over de mogelijke financiering van dit zwemonderwijs. 
Dat is ook gebeurd na de aankondiging in de Oordeelsvorming over een 
Motie m.b.t. de energie neutrale gemeente 2030, op de dag voorafgaand 
aan de Besluitvorming komt er ineens een informatienota vanuit het college 
over duurzaamheid in Neerijnen. Volstrekt ongepast van het college, om na 
de Oordeelsvorming waarin moties en/of amendementen worden 
aangekondigd zich daarmee nog te bemoeien. Na de oordeelsvorming is het 
des raads en dient het college zich terughoudend en bescheiden op te 
stellen.
Zo ook de behandeling van de Motie GBN, na ampele discussie werd zelfs 
gevraagd om de besluitvorming door te schuiven, wat mosterd na de 
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Verzoek

maaltijd zou zijn geweest, terwijl deze motie wellicht na een kleine schorsing 
ter vergadering met wat eenvoudige aanpassing(en) in het verzoek beter tot 
zijn recht was gekomen en wellicht zelfs tot een meerderheidsstandpunt had 
kunnen komen. In de Besluitvormende raad is het de bedoeling dat er een 
debat tussen de raadsleden plaatsvindt en dient het college zich 
terughoudend te op te stellen en te gedragen. 

Kortom, een slechte keuze om de Beeldvorming op deze avond erbij te 
plannen en een goede les voor een volgend verzoek om het zo niet meer te 
doen.

Ook zijn er inhoudelijk opmerkingen gemaakt over de Beeldvorming op 26 
oktober 2017 met betrekking tot de MIRT-verkenning. Noodzaak voor het 
naar voren halen van deze beeldvorming is achterhaald door uitstel 
besluitvorming binnen de stuurgroep naar begin december. Tussentijdse 
aanpassing van procedures wordt niet op prijs gesteld. De opmerkingen die 
daarover zijn gemaakt na de Windvisie zijn niet ter harte genomen. Eerst het 
doel helder uiteen zetten van de avond en een duidelijke instructie 
meegeven aan de inleiders. Presentaties horen kort te zijn, waarna er 
voldoende ruimte over is voor het stellen van verhelderende vragen vanuit 
zowel de raad- en commissieleden, de tafelgasten en de publieke tribune. 
Een vragenvuur voorafgaand aan de presentaties door de voorzitter is door 
enkelen als storend en onwenselijk ervaren. Wellicht had de voorzitter 
voorafgaand aan deze beeldvorming beter gebriefd moeten worden door de 
ambtelijke organisatie. Ziekte is daarbij geen excuus, vervanging dient er 
altijd te zijn desnoods door de verantwoordelijk manager. Ook kwamen de 
rommelig gegeven presentaties niet uit de verf en leverde dat uiteindelijk 
meer ruis op. Deze duidelijk andere invulling van de beeldvorming zorgde 
ervoor dat de beantwoording van de tussentijdse vragen, andere vragen 
opriepen.
Een paar fractievoorzitters hebben aangegeven ook nog schriftelijke vragen 
te zullen stellen m.b.t. de MIRT-verkenning, zodat een gefundeerd advies 
kan worden meegegeven aan de vertegenwoordiger vanuit de gemeente in 
de stuurgroep bij de besluitvorming over deze voor onze gemeente 
belangrijke beslissing. De Oordeelsvormende vergadering van 16 november 
zal worden benut om een bespreekpunt ter advisering hierover op te nemen.

Gevraagd is, wat er met de uitkomst van de Beeldvorming over de 
leefbaarheid en de actualisatie van de visie kleine kernenbeleid wordt 
gedaan. Hoe gaat het verder met het leefbaarheidsbudget 2017 en is er nog 
leefbaarheidsbudget voor 2018. 
De meerderheid van de leden van het Presidium gaan er van uit dat het 
college nog voor het einde van dit jaar met een rapportage komt over de 
verleende en geweigerde initiatieven leefbaarheid 2017, waarbij tevens is 
aangegeven per initiatief welke criteria daaraan ten grondslag hebben 
gelegen. 
Het budget voor 2017 is toereikend, sterker nog er blijft waarschijnlijk 
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Actie

ongeveer € 75.000,= over. Gaat dat bedrag mee naar 2018 en wordt het 
aangevuld, of vloeit het naar de Algemene Reserve terug wat dan natuurlijk 
zijn doel voorbij schiet. De meningen zijn verdeeld over de wijze waarop een  
budget voor 2018 gefinancierd zou kunnen worden, maar dat het budget 
2018 er moet komen is een gedeeld standpunt binnen het Presidium. De 
heren Hakkert en Van Maanen nemen dit ter hand. Ook zitten de leden 
binnen het Presidium niet op één lijn waar het gaat om de verantwoordelijk-
heid voor de toekenning van bedragen aan initiatieven vanuit dit budget, 
hoort dat bij het college te blijven of wil de raad daar zelf over gaan?

7. Wat verder ter tafel komt

7.1 West Betuwe Beraad

Het West Betuwe Beraad is goed ontvangen. Jammer dat er in het 2e deel 
van de avond over de Omgevingswet eenzelfde verhaal te horen was dan 
die we al kenden, maar wat gebeurt er nu mee? Loslaten is het devies, daar 
moeten de 3 gemeenten nog wel iets mee doen. 
Ook jammer dat er weinig empathie was voor de kritische opmerkingen over 
het Bidbook proces. Er werd gewoon overheen gewalst. Dat kan best wat 
serieuzer worden genomen door de stuurgroep, hoewel er wel excuses zijn 
aangeboden voor de fouten die er zijn gemaakt in bijvoorbeeld de planning. 
Fouten maken mag, als je er maar van leert. Ook is het altijd aardig om 
naast opmerkingen over fouten die er gemaakt zijn, een aantal zaken te 
benoemen die er juist goed zijn gegaan. Communicatie is hierbij nog steeds 
een sleutelwoord. Dat is op bepaalde momenten ook gewoon niet goed 
gegaan, vandaar dat dit nu van het bureau BugelHajema in handen is 
gelegd bij de werkgroep Communicatie WB. Ook de zinsnede dat 
raadsleden niet in de bus mee mochten bij de dorpswandelingen is niet goed 
gevallen. Bussen die halfvol reden, terwijl de raadsleden met eigen vervoer 
er achteraan moesten geeft geen goed beeld. Toch was er de mogelijkheid 
voor raadsleden die de hele dag meegingen om met de bus mee te reizen, 
maar dat is niet/onvoldoende gecommuniceerd. Enkele leden van het 
Presidium vinden het hele Bidbook proces bijzonder opgeblazen en 
organisatorisch voor verbetering vatbaar. Het aardige van de 
dorpswandelingen is wel, dat je de mogelijkheid hebt om in dorpen/kernen te 
lopen die je nauwelijks kent. Jammer daarbij is weer dat er weinig inwoners 
uit die dorpen/kernen meelopen.

Ook de eerste raadwerkgroep Organisatie & Bestuur is aardig verlopen.

De avond in Geldermalsen over de “ondermijning” was enerzijds leuk maar 
anderzijds teleurstellend. Leuk en interessant was het eerste deel van de 
avond, waarin de link gemist werd met de ondermijning richting het 
gemeentebestuur. Het tweede deel had gerust wat minder gemogen.
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7.2 AANGENOMEN motie VN-PvdA energie neutrale gemeente West Betuwe 

2030

Afspraak

Gevraagd is om een inhoudelijke discussie te plannen in een 
Beeldvormende vergadering over het streven naar een energie neutrale 
gemeente West Betuwe 2030 en wat Neerijnen (in navolging van 
Geldermalsen en Lingewaal) daar nu al aan kan doen. De visie van 
Geldermalsen kan daarbij als voorbeeld dienen.

Het Presidium spreekt af om die discussie te plannen in de Beeldvormende 
vergadering van 15 februari 2018, waarbij opgemerkt dat mevrouw Van 
Kuilenburg hier tegen is vanwege te weinig voorbereidingstijd.

8. Rondvraag

Mevrouw Van Kuilenburg vraagt naar de stand van zaken m.b.t. de 
besluitvorming binnen het college over de biovergister Haaften.
Burgemeester De Vries verwijst naar de besluitenlijst van het college die 
daarover deze week heeft besloten.

Mevrouw Van Kuilenburg vraagt naar het nut voor de planning van onze 
werkgroepen in 2018. Moeten ze nog wel gehouden worden?
De heer Hakkert sluit hierop aan door te zeggen, dat deze week in de 
werkgroep Onderwijs is besloten om volgend voorjaar nog 1x bijeen te 
komen en dat samen met de werkgroep uit Geldermalsen en Lingewaal te 
plannen.
Burgemeester De Vries stelt voor dat die beslissing door iedere werkgroep 
zelf maar genomen moet worden.

Mevrouw Van Kuilenburg merkt nog op dat het agenderen van externe 
presentaties in een werkgroep niet kan, omdat de uitnodiging en agenda 
voor een werkgroep niet openbaar wordt gemaakt door het op te nemen in 
de wekelijkse publicatie in het Nieuwsblad en vermelding op de website. Ook 
worden de werkgroepvergaderingen niet opgenomen in het RIS, dus zijn ze 
niet openbaar en horen dat soort presentaties in een Beeldvormende 
vergadering te worden gehouden.
De heer Van de Wardt geeft aan dat de wethouder heeft gezegd dat de 
vergaderingen van de werkgroep Sociaal Domein openbaar zijn.
De heer Nouwens vindt dat mevrouw Van Kuilenburg hier wel een punt 
heeft. De vergaderingen van werkgroepen zijn openbaar, maar er wordt 
verder niet vooraf over gecommuniceerd naar buiten toe. Dus is ook hij van 
mening dat je zo’n werkgroepvergadering, waarin externe presentaties of 
gesprekspartners zijn uitgenodigd combineert met een Beeldvormende 
vergadering en dat vooraf duidelijk communiceert.

De heer Nouwens wil nog graag opmerken dat hij vindt dat de agendering 
van de avond over het Hostmanship van maandag jl. wel erg laat is gepland. 
Dit is waarschijnlijk ook de reden dat de opkomst minder was, hoewel het 
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een goede presentatie en avond was om te houden. Hij verzoekt om dit in de 
toekomst minimaal 3 weken tevoren te plannen in de agenda.
Burgemeester De Vries antwoordt dat dit nu al gebeurt bij zeker 80% van de 
afspraken, maar dat we er soms niet aan ontkomen om, gezien de actualiteit 
een (extra) avond in een korter tijdbestek te plannen.

9. Sluiting

De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering 
om 21.50 uur.

Vastgesteld in de vergadering van het Presidium d.d. 30 november 2017

De raadsgriffier, De voorzitter,

K.G. Steenbergen H.H. de Vries
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ACTIELIJST
Nr. Activiteit Wie Startdatum Afgedaan op

16-13 Vluchtelingenopvang/-beleid

Reacties meenemen naar college. Zodra 
een PvA is opgesteld raad consulteren.

Burgemeester 29-03-2016

2017
17-12 Laatste nieuwjaarsreceptie Neerijnen

Onderzoeken of laatste receptie van de 
gemeente Neerijnen gehouden kan worden 
in het gemeentehuis.

De nieuwjaarsreceptie wordt gehouden op 
8 januari 2018 in Neerijnen.

Burgemeester 31-08-2017 02-11-2017

17-13 Informatieverstrekking restant 
wegenonderhoud 2017

Wethouder Kool wordt verzocht om 
informatie te verstrekken over het restant 
van het geplande wegenonderhoud voor 
2017

Burgemeester 28-09-2017

17-14 Budget leefbaarheidsfonds voor 2018

Er zal in overleg met de ambtelijke 
organisatie en de wethouder een voorstel 
worden voorbereid voor toekenning van 
budget voor 2018.

Van Maanen en 
Hakkert

02-11-2017

17-15 Rapportage initiatieven Leefbaarheids-
fonds 2017

Het Presidium gaan er van uit dat het 
college nog voor het einde van dit jaar 
met een rapportage komt over de 
verleende en geweigerde initiatieven 
leefbaarheid 2017, waarbij tevens is 
aangegeven per initiatief welke criteria 
daaraan ten grondslag hebben 
gelegen. 

College B&W 02-11-2017
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